

Title (en)

Low profile main-beam headlamp for motor vehicles with a large recuperation of light.

Title (de)

Fernlicht-Kraftfahrzeug-Scheinwerfer mit geringer Höhe und mit grosser Ausnutzung des Lichts.

Title (fr)

Projecteur de route de faible hauteur à grande récupération de flux pour véhicule automobile.

Publication

EP 0312442 A1 19890419 (FR)

Application

EP 88402564 A 19881011

Priority

FR 8714114 A 19871013

Abstract (en)

The invention relates to a motor-vehicle headlamp of the type comprising a light filament (102), a reflector (200) and a closing glass. <??>According to the invention, the reflector comprises a bottom part (210) of the parabolic type and edge parts (222, 224) in the form of parabolic cylinders focused on the filament, and there are also deflection means, for example toric lenses (302, 304) which return the inclined light rays received horizontally from the filament towards the edge parts. <??>A greater proportion of the light flux is thus recovered, thereby making it possible to produce low-profile and high-efficiency headlamps. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention concerne un projecteur de route pour véhicule automobile, du type comprenant un filament lumineux (102), un réflecteur (200) et une glace de fermeture. Selon l'invention, le réflecteur comprend une partie de fond (210) du genre parabolique et des parties de bord (222, 224) en forme de cylindres paraboliques focalisés sur le filament, et l'on trouve en outre des moyens déviateurs, par exemple des lentilles toriques (302, 304), qui ramènent les rayons lumineux inclinés reçus du filament en direction horizontale, vers les parties de bord. Une plus grande proportion du flux lumineux est ainsi récupérée, ce qui rend possible la réalisation de projecteurs de faible hauteur et à haut rendement.

IPC 1-7

F21M 3/05

IPC 8 full level

F21S 8/10 (2006.01); **F21S 8/12** (2006.01); **F21V 5/00** (2006.01); **F21V 13/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F21S 41/00 (2017.12 - US); **F21S 41/14** (2017.12 - EP US); **F21S 41/162** (2017.12 - EP US); **F21S 41/28** (2017.12 - EP);
F21S 41/285 (2017.12 - EP); **F21S 41/321** (2017.12 - EP US); **F21S 41/323** (2017.12 - EP); **F21S 41/33** (2017.12 - EP US);
F21S 41/333 (2017.12 - EP); **F21S 41/336** (2017.12 - EP)

Citation (search report)

- [A] GB 2164435 A 19860319 - STANLEY ELECTRIC CO LTD
- [A] FR 674139 A 19300123
- [A] FR 36397 E 19300510

Cited by

EP0419730A1; EP1467143A1; FR2853718A1; US5803576A

Designated contracting state (EPC)

DE ES GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0312442 A1 19890419; **EP 0312442 B1 19920102**; DE 3867416 D1 19920213; ES 2029723 T3 19920901; FR 2621679 A1 19890414;
FR 2621679 B1 19900209; JP 2622996 B2 19970625; JP H01132001 A 19890524; US 4899261 A 19900206

DOCDB simple family (application)

EP 88402564 A 19881011; DE 3867416 T 19881011; ES 88402564 T 19881011; FR 8714114 A 19871013; JP 25687288 A 19881012;
US 25721188 A 19881013